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PROTOKÓŁ NR XXIX/2020 
 

z XXIX sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 29 października 2020 roku 

w trybie zdalnym 

 

 
 
Początek obrad godz. 900 

W sesji na 34 udział wzięło 34 radnych, 
 
 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 

PUNKT 1 
 

SPRAWY REGULAMINOWE 
 
 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Otworzyła obrady XXIX sesji Rady Miasta Gdańska. Powitała radnych, 

prezydent i jej zastępców, biorących udział w sesji.   

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o zdjęcie z porządku obrad 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Rudniki na południe od ulicy 
Litewskiej w mieście Gdańsku (druk 754);  pkt 4, ppkt 6  
 

Wpłynął wniosek Prezydenta Miasta Gdańska o włączenie do porządku 
obrad projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gdańskiego Programu 
Promocji Zdrowia i Przeciwdziałania Chorobom Cywilizacyjnym na lata 
2021 – 2025 (druk 771); pkt 4, ppkt 26A 
 
Wpłynął wniosek Komisji Zagospodarowania Przestrzennego 
o włączenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyznaczenia 
terminu do przedstawienia opinii Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
pozbawienia fragmentu ulicy Pokładowej kategorii drogi powiatowej             
(druk 774); pkt 4, ppkt 9A                                                 
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Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 
dotyczącej zniesienia odpłatności za usługi przewozowe środkami 
lokalnego transportu zbiorowego (druk 775);  pkt 4, ppkt 30 
 
Wpłynął wniosek Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji o włączenie do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na 
działania dyrektora Szkoły Podstawowej nr 43 w Gdańsku (druk 776);            
pkt 4, ppkt 31 
 
Wpłynął wniosek Komisji Zrównoważonego Rozwoju o zdjęcie z porządku 
obrad sesji projektu uchwały - apelu w sprawie podjęcia nadzwyczajnych 
działań na rzecz bezpiecznego poruszania się po Gdańsku w czasie 
pandemii COVID-19 (druk 742) i skierowania z powrotem do K. 
Zrównoważonego Rozwoju.  
 
Wpłynął wniosek Klubu  Koalicji Obywatelskiej i Klubu Wszystko dla 
Gdańska  o włączenie do porządku obrad projektu Oświadczenia w 
sprawie aktualnej sytuacji  w Polsce związanej z protestami kobiet. pkt 4A 
 

Wpłynęły autopoprawki: 
 
- (druk 760) - pkt 4, ppkt 1 
- (druk 761) – pkt 4, ppkt 2  
- (druk 752) – pkt 4, ppkt 19 – dwie autopoprawki 
- (druk 749) – pkt 4, ppkt 22 
- (druk 750) – pkt 4, ppkt 23 
 

Przewodnicząca przeprowadziła głosowania wniosków o włączenie: 

 

(druk nr 771) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  30  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   2 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 26A. 
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(druk nr 774) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  32  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   2 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 9A. 
 

(druk nr 775) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  33  
                                                   przeciw                             -   0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 30. 
 

(druk nr 776) – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  31  
                                                   przeciw                             -   2 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 4 ppkt 31. 
 

Oświadczenie – wynik głosowania o włączenie do porządku sesji: 

                                                   za                                      -  24  
                                                   przeciw                             -   8 
                                                   wstrzymało się                 -   2 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Będzie w pkt 4A. 
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Porządek obrad: 
 

1. Sprawy regulaminowe 

− otwarcie sesji. 
 

2. Komunikaty: 

- Przewodnicząca Rady Miasta Gdańska, 

Informacja o akcji Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie „Każdy może pomóc” – przedstawi 
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie – Małgorzata Niemkiewicz (zmiana – przedstawi 
pani Magdalena Theus) 

 

- Komisje Rady Miasta Gdańska, 

- Prezydent Miasta Gdańska 

  

3. Oświadczenia Klubów Radnych; 
 

4. Uchwały: 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta  Gdańska (druk 760 + autopoprawka); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 

 
Komisja wiodąca: Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 

        Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 
        Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

                           Komisja Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
                           Komisja Edukacji – pozytywna 

        Komisja Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna 
                           Komisja Kultury i Promocji – pozytywna 
                           Komisja Sportu i Turystyki – pozytywna 
                           Komisja Zrównoważonego Rozwoju - pozytywna 

 
 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2020 
rok (druk 761 + autopoprawka);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 
Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

Komisja wiodąca: Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
        Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 
        Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

                           Komisja Samorządu i Ładu Publicznego – pozytywna 
                           Komisja Edukacji – pozytywna 

        Komisja Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna 
                           Komisja Kultury i Promocji – pozytywna 
                           Komisja Sportu i Turystyki – pozytywna 
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                           Komisja Zrównoważonego Rozwoju - pozytywna 

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru firmy audytorskiej uprawnionej do 
badania sprawozdań finansowych Gminy Miasta Gdańska (druk 748); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Izabela Kuś – Skarbnik Miasta Gdańska 

           Jolanta Ostaszewska – Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
 

Komisja wiodąca: Komisja Rewizyjna – pozytywna 
                           Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 

         

4) zmieniająca uchwalę w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu 
umarzania, odraczania terminów spłaty lub rozkładania na raty spłaty 
należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających 
Gminie Miasta Gdańska i jej jednostkom organizacyjnym, warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić 
będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów lub osób uprawnionych do 
udzielania ulg (druk 764); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Emilia Kosińska – Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska 

           Agnieszka Trojanowska – Dyrektor Wydziału Finansowego 
 

Komisja wiodąca: Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
        Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 

 

5) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Barniewice północno-zachodnie II w mieście Gdańsku (druk 753); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Edyta Damszel - Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
 

Komisja wiodąca: Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

6) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Rudniki na południe od ulicy Litewskiej w mieście Gdańsku (druk 754); 
ZDJĘTE 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Edyta Damszel - Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
 
 

Komisja wiodąca: Komisja Zagospodarowania Przestrzennego –  

 

7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Brzeźno rejon ulic Uczniowskiej                               
i Gdańskiej w mieście Gdańsku (druk 744); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Edyta Damszel - Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
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Komisja wiodąca: Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Stare Szkoty - cmentarz św. Ignacego w 
mieście Gdańsku (druk 755); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Edyta Damszel - Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
 

Komisja wiodąca: Komisja Zagospodarowania Przestrzennego – pozytywna 

 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu określającego zasady 
wyznaczania składu oraz zasady działania Komitetu Rewitalizacji (druk 756); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Edyta Damszel - Turek – Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  
 

Komisja wiodąca: Komisja Zrównoważonego Rozwoju - pozytywna  
                            

       9A) w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii Prezydenta Miasta 
Gdańska w sprawie pozbawienia fragmentu ulicy Pokładowej kategorii drogi 
powiatowej (druk 774);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Emilia Lodzińska – przewodnicząca K. Zagospodarowania Przestrzennego  

 

10) w sprawie wzniesienia Pomnika Ignacego Jana Paderewskiego                     
(druk 745); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Aleksandra Dulkiewicz – Prezydent Miasta Gdańska  
Barbara Frydrych – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury   
 

Komisja wiodąca: Komisja Kultury i Promocji - pozytywna  

 

11) zmieniająca uchwałę Nr XVIII/447/07 Rady Miasta Gdańska z dnia 20 
grudnia 2007 roku w sprawie wyrażenia woli utworzenia instytucji kultury pn.:                      
Gdański Teatr Szekspirowski (druk 759); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Aleksandra Dulkiewicz – Prezydent Miasta Gdańska  
Barbara Frydrych – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury   
 

Komisja wiodąca: Komisja Kultury i Promocji - pozytywna  
                           Komisja Strategii i Budżetu - pozytywna 

 

12) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie pomocy 
finansowej jednostce samorządu terytorialnego celem prowadzenia wspólnej 
polityki kulturalnej Miasta (druk 765); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
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Aleksandra Dulkiewicz – Prezydent Miasta Gdańska  
Barbara Frydrych – Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury   

 
Komisja wiodąca: Komisja Kultury i Promocji - pozytywna  
                           Komisja Strategii i Budżetu - pozytywna 

 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia jednostkowej stawki 
kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej dla Gdańskich Nieruchomości 
samorządowego zakładu budżetowego w Gdańsku na 2020 rok (druk 757); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Piotr Kryszewski – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 

Komisja wiodąca: Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
        Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 

 

14) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi (druk 767);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

 
Komisja wiodąca: Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 
                           Komisja Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna  
 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania czystości                        
i porządku na terenie miasta Gdańska (druk 768); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Olga Goitowska – Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki Komunalnej 

 
Komisja wiodąca: Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 
                           Komisja Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna  
 
Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny - pozytywna 

 
 

16) w sprawie rozwiązania porozumienia międzygminnego z dnia 22 
stycznia 2019 r. dotyczącego współdziałania Gmin wchodzących w skład 
aglomeracji Gdańsk przy realizacji zadania polegającego na zmianie wielkości, 
obszaru i granic aglomeracji Gdańsk oraz w sprawie zwarcia porozumienia 
międzygminnego dotyczącego współdziałania Gmin przy realizacji zadania 
polegającego na wyznaczeniu aglomeracji Gdańsk (druk 769); 
 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Grzelak – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Piotr Kryszewski – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
 

Komisja wiodąca: Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 
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17) zmieniająca uchwałę w sprawie powierzenia "InnoBaltica" Spółce                        
z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku wykonywania części 
zadań własnych Gminy Miasta Gdańska z zakresu publicznego transportu 
zbiorowego (druk 762); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Piotr Kryszewski – Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej  
 

Komisja wiodąca: Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywna 
        Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
        Komisja Zrównoważonego Rozwoju - pozytywna 

 

18) w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy Miasta 
Gdańska Województwu Pomorskiemu (druk 763); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego  
 

Komisja wiodąca: Komisja Strategii i Budżetu - pozytywna 
        Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej – pozytywna 

 

19) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia zasad taryfowych, cen za 
przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego oraz wysokości opłat 
dodatkowych i opłat manipulacyjnych (druk 752 + 2 x autopoprawka); 

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Sebastian Zomkowski – Dyrektor Zarządu Transportu Miejskiego  

 
Komisja wiodąca: Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywna 

        Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
        Komisja Zrównoważonego Rozwoju – pozytywna  

 

20) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym spółki Hala Gdańsk - Sopot spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku (druk 743); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Iwona Bierut – Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej  
 
 

Komisja wiodąca: Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywna 
        Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 

 

21) w sprawie zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach 
wspomaganych, w tym chronionych w Gdańsku (druk 747); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie  
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Komisja wiodąca: Komisja Polityki Gospodarczej i Morskiej - pozytywna 
        Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
 

22) w sprawie przyjęcia Wieloletniego Ramowego Programu Profilaktyki                               
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
dla Gminy Miasta Gdańska na lata 2021-2025 (druk 749 + autopoprawka); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 
Komisja wiodąca: Komisja Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 

        Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 

 

23) w sprawie przyjęcia Szczegółowego Programu Profilaktyki                                         
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2021 (druk 750 + autopoprawka); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

Komisja wiodąca: Komisja Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 
        Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 

 

24) w sprawie ustalenia miesięcznej kwoty dotacji na działalność Centrum 
Integracji Społecznej w Gdańsku w 2021 roku (druk 751); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

Komisja wiodąca: Komisja Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 
        Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 

 

25) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Szczegółowego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska 
na rok 2020 (druk 758); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 
 
                   Komisja wiodąca: Komisja Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 

        Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 
 

 

26) w sprawie przyjęcia "Programu współpracy Miasta Gdańska                                    
z organizacjami pozarządowymi na rok 2021” (druk 766); 
 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
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Komisja wiodąca: Komisja Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna   
                           Komisja Strategii i Budżetu - pozytywna 

        Komisja Samorządu i Ładu Publ. – pozytywna 
 
 

26A) w sprawie przyjęcia Gdańskiego Programu Promocji Zdrowia i Przeciwdziałania                
Chorobom Cywilizacyjnym na lata 2021 – 2025 (druk 771);  
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 
Komisja wiodąca: Komisja Rodziny i Polityki Społecznej – pozytywna  
                           Komisja Strategii i Budżetu - pozytywna  

 
 

27) zmieniająca uchwalę w sprawie przyjęcia "Programu wsparcia prokreacji 
dla mieszkańców miasta Gdańska w latach 2017-2020" (druk 770);  

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 
Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
 

Komisja wiodąca: Komisja Rodziny i Polityki Społecznej - pozytywna 
        Komisja Strategii i Budżetu – pozytywna 

 
 

28) w sprawie upoważnienia dyrektorów jednostek oświatowych Gminy 
Miasta Gdańska do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu administracji 
publicznej (druk 746); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Kowalczuk – Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska   
Grzegorz Kryger – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

 
Komisja wiodąca: Komisja Edukacji - pozytywna 

 
 

29) apel w sprawie podjęcia nadzwyczajnych działań na rzecz bezpiecznego 
poruszania się po Gdańsku w czasie pandemii COVID-19 (druk 742); 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Tomasz Larczyński – reprezentant Komitetu Inicjatywy Uchwałodawczej 
 

Komisja wiodąca: Komisja Zrównoważonego Rozwoju – wniosek o zdjęcie z porządku obrad                                      
i skierowanie do KZR 

 
Prezydent Miasta Gdańska –  

 

30) w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zniesienia odpłatności za usługi 
przewozowe środkami lokalnego transportu zbiorowego (druk 775);    

 
Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – przewodniczący Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 
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31) w sprawie rozpatrzenie skargi na działania dyrektora Szkoły 
Podstawowej nr 43 w Gdańsku (druk 776);  

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Andrzej Skiba – przewodniczący Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

4A. Oświadczenie w sprawie aktualnej sytuacji w Polsce związanej z protestami 
kobiet. 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: Cezary Śpiewak – Dowbór  

 
 
 

5. Wnioski, oświadczenia osobiste.  

6. Zakończenie obrad. 

 

PUNKT  2 

KOMUNIKATY 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca Rady Miasta 

Gdańska 

Przedstawiła informację nt. oświadczeń majątkowych składanych przez 

radnych, powiadomiła, że wszyscy radni złożyli je w terminie za 2019 rok, 

w stosunku do dwóch złożonych oświadczeń naczelnicy właściwych 

urzędów skarbowych zgłosili nieprawidłowości, wszyscy radni wezwani do 

wyjaśnień złożyli stosowne dokumenty. Dodała, że będzie informować                  

o sposobie załatwienia spraw po otrzymaniu informacji o zakończeniu 

postępowań wyjaśniających.  

 

MAGDALENA THEUS – Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie  

Opowiedziała o akcji MOPR „Każdy może pomóc”. Wspomniała, że listów 

od dzieci jest około 650 w tym roku, mniej niż w zeszłym roku, ze względu 

na pandemię. Listy można pobierać drogą mailową. Zachęciła do udziału 

w akcji.  

 

Radny PIOTR DZIK 

W imieniu Polskiej Izby Restauratorów i Hotelarzy i wszystkich członków    

i nie członków przedsiębiorców gastronomii podziękował za 

wspaniałomyślność i pomoc w działalności gastronomicznej, która 

zamarła, za czynsz za złotówkę podziękował pani prezydent                                     
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i prezydentowi Grzelakowi oraz radnym, którzy podjęli stosowną uchwałę 

na sesji w marcu.  

 

ALEKANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  

Przedstawiła prezentację nt. działań Gdańska w czasie pandemii.  

 

Stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Odniosła się również do ostatnich wydarzeń rozgrywających się w Polsce 

(strajki kobiet). Poprosiła o nie dokonywanie aktów wandalizmu.  

Wspomniała o sytuacji w Przedszkolu 77, które zajmuje się dziećmi ze 

specjalnymi potrzebami, gdzie pracownice ubiorem solidaryzowały się                   

z protestującymi.  

 

PUNKT  3 

OŚWIADCZENIA KLUBÓW RADNYCH 

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR przewodniczący klubu KO 

Powiedział o oświadczeniu przygotowanym na dzisiejszą sesję klubu KO 

i WdG. Odczytał jego treść.  

Wspomniał o wyroku wydanym przez TK w czasie epidemii.  

Zaapelował o nie odwiedzanie gdańskich cmentarzy tylko 1 listopada, ale 

rozłożenie tych wizyt na inne dni.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI przewodniczący klubu PiS 

Wspomniał o strajkach kobiet pod katedrą oliwską, których był świadkiem. 

Powiedział o dewastacji jego biura partyjnego.  

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA przewodnicząca klubu WdG 

Odniosła się do wypowiedzi radnego Koralewskiego. Wspomniała min.                      

o modlitwach organizowanych przez radnych PiS o nawrócenie 

pozostałych radnych. Poprosiła o pokojowe demonstrowanie. Dodała, że 

cały klub poprze oświadczenie. Powiedziała też o wpływie pandemii na 

budżet miasta. Cieszy się, że program wsparcia prokreacji zostanie 

przedłużony na kolejne lata, dodała, że dopóki w Gdańsku będzie rządziła 

koalicja KO i WdG ten program będzie co roku przedłużany.  
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PUNKT  4 

UCHWAŁY 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta  Gdańska (druk 760 + autopoprawka); 

 

IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KSiB, KPGiM, KZP, KSiŁP, KKiP, KSiT, KE, KRiPS, KZR  opinie 

pozytywne.  

 

Radny KRYSTIAN KŁOS 

Podziękował pani skarbnik za przygotowanie i przedstawienie na 

posiedzeniach komisji tych informacji. Dodał, że bardzo żałuje, że ten 

budżet nie wygląda tak, jak było zakładane na początku roku. Wyraził 

zasmucenie z powodu podejścia radnych PiS do prac nad nowelizacją 

budżetu. Nikt z klubu PiS nie zjawił się na spotkaniu z panią prezydent 30 

września. Wspomniał o oszczędnościach przygotowanych                                        

w poszczególnych wydziałach. Poprosił o solidarne poparcie zmian                          

w budżecie.  

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA  

Spytała o dofinansowanie z tzw. funduszy norweskich min. budynków 

oświatowych, czy jest znana lista budynków, które mają szansę na to 

dofinansowanie.  

 

IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska 

Odpowiedziała, że taka lista jest znana, ale szczegółów nie zna. Poda je 

dyrektor Szczuka.  

 

Radna JOANNA CABAJ  

Spytała, czy zostały zabezpieczone środki finansowe, jeśli tak, to w jakiej 

wysokości, na zabezpieczenie pomieszczeń podziemnych po starych 

kotłowniach przy ulicy Długiej i Ogarnej.  

 

PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Powiedział, że Gdańskie Nieruchomości wystąpiły do Wydziału Budżetu 

Miasta i Podatków o dotację, w tej chwili jest to analizowane w wydziale, 
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jest to koszt 1,5 mln zł na te dwie piwnice. Wyraził nadzieję, że znajdzie 

się ta pozycja w budżecie przyszłorocznym.   

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Odczytała odpowiedź ws. pytania radnej Lodzińskiej od dyrektora Szczuki: 

10 placówek oświatowych udało się umieścić we wniosku do funduszy 

norweskich, kryterium pozwalało umieścić raczej szkoły małe i średnie. 

Dyrektorzy szkół ujętych zostali powiadomieni, są to dodatkowe budynki 

poza 32 już zrealizowanymi w ramach ZIT. Dyrektor zaraz udostępni listę 

placówek.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

 

                                                   za                                      -  21  
                                                   przeciw                             - 11 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/727/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska 

 
z dnia 29 października 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
 

2) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2020 rok (druk 761 + autopoprawka);  

 

IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 
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KSiB, KPGiM, KZP, KSiŁP, KKiP, KSiT, KE, KRiPS, KZR  opinie 

pozytywne.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  

Zauważył, że w Wydziale Skarbu zamrożono wypłatę odszkodowań za 

drogi przejęte z mocy prawa, nie zostały one zrealizowane poprzez nie 

podejmowanie odpowiednich działań i nie podpisywanie porozumienia, 

więc nie wypłaca się środków pieniężnych. Wspomniał o kwocie ponad                 

4 mln zł wydawanych rocznie na portal gdansk.pl.  

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  

Wyjaśniła radnemu na czym polega wypłata odszkodowań.  

 

Radny KRYSTIAN KŁOS  

Powiedział, że radni PiS nie mają innego argumentu w przypadku budżetu 

miasta niż portal gdansk.pl. dodał, że radni PiS często korzystają ze zdjęć 

publikowanych na gdansk.pl.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  

Stanął w obronie portalu gdansk.pl.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  

Powiedział min., że wpływy mogą nadal maleć i trzeba będzie jeszcze 

bardziej zaciskać pasa.  

 

Radny KRYSTIAN KŁOS  

Spytał ile wniosków do budżetu na 2021 rok zgłosili radni PiS 

indywidualnie lub zaproponowali takie wnioski na KSiB? Zero. Żaden 

wiosek nie wpłynął do KSIB. Złożył wniosek o zamknięcie listy mówców.  

 

Radna JOANNA CABAJ  

Powiedziała, że bardzo niepokoją ją cięcia inwestycyjne.  

 

Przewodnicząca poddała pod głosowanie wniosek o zamknięcie listy 

mówców.  

 

                                                   za                                      -  16  
                                                   przeciw                             -  10 
                                                   wstrzymało się                 -   8 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
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                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Lista została zamknięta.  

 

Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA  

Zwróciła się z apelem do demonstrujących na ulicach, nawiązała do 

wcześniejszych wypowiedzi radnego Koralewskiego.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK –DOWBÓR  

Nawiązał do wypowiedzi radnej Cabaj, odniósł się do budowania                             

w mieście dróg, powiedział, że powinno być to mądre i przemyślane, 

uwzględniające komunikację miejską, ponieważ to na komunikacje 

miejską potrzeba najwięcej środków. Dodał, że to wcale nie jest tak, że 

dobudowywanie kolejnych pasów ruchu czy kolejnych autostrad przez 

środek miasta spowodują, że problemy się rozwiążą.  

 

Radny LECH WAŁĘSA  

Odniósł się do strajków kobiet, wspomniał o manipulacjach z nimi 

związanych.   

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

 

                                                   za                                      -  22  
                                                   przeciw                             - 12 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/728/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta 
Gdańska na 2020 rok 

 
z dnia 29 października 2020 r. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru firmy audytorskiej 
uprawnionej do badania sprawozdań finansowych Gminy Miasta 
Gdańska (druk 748); 

 

IZABELA KUŚ Skarbnik Miasta Gdańska 

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KR, KSiB opinie pozytywne.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

 

                                                   za                                      -  33  
                                                   przeciw                             -    1 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/729/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru firmy audytorskiej 
uprawnionej do badania sprawozdań finansowych Gminy 

Miasta Gdańska 
 

z dnia 29 października 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

4) zmieniająca uchwalę w sprawie szczegółowych zasad, sposobu                   
i trybu umarzania, odraczania terminów spłaty lub rozkładania na 
raty spłaty należności pieniężnych mających charakter 
cywilnoprawny, przypadających Gminie Miasta Gdańska i jej 
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jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności pomocy 
publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 
publiczną oraz wskazania organów lub osób uprawnionych do 
udzielania ulg (druk 764); 

 

EMILIA KOSIŃSKA Zastępca Skarbnika Miasta Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KSiB, KPGiM opinie pozytywne.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

 

                                                   za                                      -  33  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    1 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/730/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwalę w sprawie szczegółowych zasad, sposobu                   
i trybu umarzania, odraczania terminów spłaty lub rozkładania 

na raty spłaty należności pieniężnych mających charakter 
cywilnoprawny, przypadających Gminie Miasta Gdańska i jej 

jednostkom organizacyjnym, warunków dopuszczalności 
pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić 
będzie pomoc publiczną oraz wskazania organów lub osób 

uprawnionych do udzielania ulg 
 

z dnia 29 października 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
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5) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Barniewice północno-zachodnie II w mieście 
Gdańsku (druk 753); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały druk 753 zgodnie z uzasadnieniem.  

Poinformowała, że do projektu planu wpłynęło siedem uwag.                         

Radni Miasta Gdańska mieli możliwość zapoznania się z całym projektem 

uchwały przekazanym im drogą elektroniczną. 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KZP opinia pozytywna.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Na tym zakończono omawianie projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Barniewice północno-zachodnie II w mieście Gdańsku. 

Przystąpiono do głosowania.      

 

                                                   za                                      -  33  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    1 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/731/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Barniewice północno-zachodnie II w mieście 

Gdańsku 
 

z dnia 29 października 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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6) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Brzeźno rejon ulic 
Uczniowskiej i Gdańskiej w mieście Gdańsku (druk 744); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.   UWAGI 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KZP opinia pozytywna.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR 

Powiedział, że na tych terenach powinna powstawać intensywna 

zabudowa, która ożywi tę część Brzeźna. Dodał, że na tym terenie nie 

powinno być wysokiej zabudowy a wszelka zabudowa powinna być 

tworzona w sposób powściągliwy i rozsądny. To teren poprzemysłowy. 

Chodzi o to by ludzie tu się osiedlali a nie za obwodnicą i generowali korki. 

Ważne by były tam też usługi dla mieszkańców już obecnych Brzeźna, ale 

także dzielnic sąsiadujących.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI 

Powiedział, że radni PiS będą trzymali rękę na pulsie, by intensywność 

tych budynków była na tyle odpowiadająca zarówno mieszkańcom, jak                 

i radnym dzielnicy. Dodał, że na dziś radni PiS wstrzymają się w tym pkt.  

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA  

Wspomniała o celach tego planu. Dodała, że obecnie teren ten jest mocno 

zaniedbany i wymaga gruntownych zmian. Teren jest dobrze 

skomunikowany i świetnie położony, to realizacja miasta do wewnątrz                 

i miasta krótkich odległości. Powiedziała, że nie jest tutaj planowana 

żadna wysoka zabudowa, jest planowana zabudowa mieszkaniowo-

usługowa, o niskim charakterze.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR 

Przypomniał, że zgodnie z zapisami tzw. uchwały krajobrazowej są 

ograniczenia w grodzeniu budynków wielorodzinnych, czyli te tereny będą 

musiały być ogólnodostępne, tak, by każdy mógł z nich korzystać.  

 

Radna KATARZYNA CZERNIEWSKA 

Powiedziała, że cieszy się z tego przystąpienia, ponieważ jest to logiczna 

kontynuacja rozwoju tej części Gdańska. Nieopodal realizowane są koleje 

inwestycje mieszkaniowe. Dodała, że będzie czekać na realizację planu.  
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PIOTR GRZELAK Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska 

Podziękował za większość głosów pojawiających się przy tym planie, bo 

ten plan jest bardzo ważnym elementem programu dla pasa 

nadmorskiego, którego celem jest min. przywrócenie dawnej kurortowości 

Brzeźna. Na ten plan trzeba też patrzeć w kontekście dwóch pozostałych 

procedowanych planów, Hallera II i Krasickiego.  

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  22  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -  11 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/732/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Brzeźno rejon ulic 

Uczniowskiej i Gdańskiej w mieście Gdańsku 
 

z dnia 29 października 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 

7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Stare Szkoty - cmentarz św. 
Ignacego w mieście Gdańsku (druk 755); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.   UWAGI 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KZP opinia pozytywna.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   
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                                                   za                                      -  34  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/733/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Stare Szkoty - cmentarz św. 

Ignacego w mieście Gdańsku 
 

z dnia 29 października 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 
 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu 
określającego zasady wyznaczania składu oraz zasady działania 
Komitetu Rewitalizacji (druk 756); 

 

EDYTA DAMSZEL – TUREK Dyrektor Biura Rozwoju Gdańska  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KZR opinia pozytywna.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  34  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -   0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/734/20 
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Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu 
określającego zasady wyznaczania składu oraz zasady 

działania Komitetu Rewitalizacji 
 

z dnia 29 października 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 
       9) w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie pozbawienia fragmentu ulicy 
Pokładowej kategorii drogi powiatowej (druk 774);  
 

Radna EMILIA LODZIŃSKA  

Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  30  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    2 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/735/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie wyznaczenia terminu do przedstawienia opinii 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie pozbawienia fragmentu 

ulicy Pokładowej kategorii drogi powiatowej 
 

z dnia 29 października 2020 r. 
 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
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10) w sprawie wzniesienia Pomnika Ignacego Jana 
Paderewskiego (druk 745); 

 
BARBARA FRYDRYCH Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KKiP opinia pozytywna.  

 
Radny JAN PERUCKI  
Zauważył, że podmiotem finansującym pomnik nie jest miasto Gdańsk                 
a Instytut Pamięci Narodowej. Dodał, że jest to postać warta 
upamiętnienia.  
 
Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  
Spytał o przebieg ustaleń dotyczący tej lokalizacji.   
 
ALAN ALEKSANDROWICZ Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Odpowiedział, że wybór tej lokalizacji poprzedziła analiza wielu 
potencjalnych miejsc, które byłyby godne i właściwe dla upamiętnienia 
obecności Paderewskiego w Gdańsku. Wspomniał o różnych 
lokalizacjach, które były brane pod uwagę. Dodał, że IPN ma środki na 
sam pomnik, dodał, że czasami miasto partycypuje w infrastrukturze, 
takiej, jak dojście, czy oświetlenie, w razie czego miasto jest gotowe 
partycypować, żeby ten końcowy efekt był jak najlepszy.  
 
BARBARA FRYDRYCH Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  
Powiedziała, że pan prezydent wyczerpał temat, dodała tylko, że sprawa 
pomnika była dyskutowana również w ramach tzw. komisji pomnikowej, ta 
dyskusja trwała długo. Wydaje się, że lokalizacja wskazana w uchwale jest 
optymalna.  
 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  33  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/736/20 
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Rady Miasta Gdańska  

  
w sprawie wzniesienia Pomnika Ignacego Jana Paderewskiego 

 
z dnia 29 października 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
 
 

11) zmieniająca uchwałę Nr XVIII/447/07 Rady Miasta Gdańska z 
dnia 20 grudnia 2007 roku w sprawie wyrażenia woli utworzenia 
instytucji kultury pn.: Gdański Teatr Szekspirowski (druk 759); 

 
 
BARBARA FRYDRYCH Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KKiP, KSiB opinie pozytywne.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  22  
                                                   przeciw                             -  12 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/737/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę Nr XVIII/447/07 Rady Miasta Gdańska z 
dnia 20 grudnia 2007 roku w sprawie wyrażenia woli utworzenia 

instytucji kultury pn.: Gdański Teatr Szekspirowski 
 

z dnia 29 października 2020 r. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
 

12) zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na 
udzielenie pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego 
celem prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta (druk 765); 

 

BARBARA FRYDRYCH Dyrektor Biura Prezydenta ds. Kultury  
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KKiP, KSiB opinie pozytywne.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  24  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -  10 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/738/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
pomocy finansowej jednostce samorządu terytorialnego celem 

prowadzenia wspólnej polityki kulturalnej Miasta 
 

z dnia 29 października 2020 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 

13) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia jednostkowej stawki 
kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej dla Gdańskich Nieruchomości 
samorządowego zakładu budżetowego w Gdańsku na 2020 rok 
(druk 757); 

 

PIOTR KRYSZEWSKI Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KSiB, KPGiM opinie pozytywne.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

 

 

                                                   za                                      -  33  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/739/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia jednostkowej stawki 
kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej dla Gdańskich 

Nieruchomości samorządowego zakładu budżetowego                            
w Gdańsku na 2020 rok 

 
z dnia 29 października 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
 

14) zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu                      
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
(druk 767);  
 
 

PIOTR KRYSZEWSKI Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KPGiM, KZR opinie pozytywne.  
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Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  22  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -  10 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/740/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu                     
i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi 

 
z dnia 29 października 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
 

15) zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie miasta Gdańska (druk 768); 
 

PIOTR KRYSZEWSKI Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KPGiM, KZR opinie pozytywne.  
 
 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  23  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -  10 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
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                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/741/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie miasta Gdańska 

 
z dnia 29 października 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
 

16) w sprawie rozwiązania porozumienia międzygminnego z dnia                   
22 stycznia 2019 r. dotyczącego współdziałania Gmin 
wchodzących w skład aglomeracji Gdańsk przy realizacji zadania 
polegającego na zmianie wielkości, obszaru i granic aglomeracji 
Gdańsk oraz w sprawie zwarcia porozumienia międzygminnego 
dotyczącego współdziałania Gmin przy realizacji zadania 
polegającego na wyznaczeniu aglomeracji Gdańsk (druk 769); 

 

PIOTR KRYSZEWSKI Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KPGiM opinia pozytywna.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  34  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/742/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
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w sprawie rozwiązania porozumienia międzygminnego z dnia                   
22 stycznia 2019 r. dotyczącego współdziałania Gmin 

wchodzących w skład aglomeracji Gdańsk przy realizacji 
zadania polegającego na zmianie wielkości, obszaru i granic 
aglomeracji Gdańsk oraz w sprawie zwarcia porozumienia 
międzygminnego dotyczącego współdziałania Gmin przy 

realizacji zadania polegającego na wyznaczeniu aglomeracji 
Gdańsk 

 
z dnia 29 października 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 
 

17) zmieniająca uchwałę w sprawie powierzenia "InnoBaltica" 
Spółce    z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku 
wykonywania części zadań własnych Gminy Miasta Gdańska                        
z zakresu publicznego transportu zbiorowego (druk 762); 
 

PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KPGiM, KSiB, KZR opinie pozytywne.  

 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  33  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/743/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę w sprawie powierzenia "InnoBaltica" 
Spółce  z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w 
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Gdańsku wykonywania części zadań własnych Gminy Miasta 
Gdańska z zakresu publicznego transportu zbiorowego 

 
z dnia 29 października 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
 

18) w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy 
Miasta Gdańska Województwu Pomorskiemu (druk 763); 
 

PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KSiB, KPGiM opinie pozytywne.  

 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  32  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/744/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej z budżetu Gminy 
Miasta Gdańska Województwu Pomorskiemu 

 
z dnia 29 października 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
 

 

19) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia zasad taryfowych, 
cen za przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego oraz 
wysokości opłat dodatkowych i opłat manipulacyjnych (druk 752 + 
2 x autopoprawka); 
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PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KPGiM, KSiB, KZR opinie pozytywne.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Powiedział, że bardzo się cieszy z wprowadzonej ulgi dla działaczy 
opozycji. Dodał, że jakiś czas temu jako radni PiS taką propozycję 
składali, ale spotkała się ona z aprobatą.  
 
PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Wspomniał, że cieszy się, że ta ulga weszła w życie jako ulga ustawowa. 
O to apelował. Zaapelował do radnego żeby za tą ulgą ustawową, poszła 
także refundacja tej ulgi, bo póki co nie jest to takie jednoznaczne.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK  
Przypomniał, że sprawa ta była dyskutowana jeszcze w poprzedniej 
kadencji.  
 
Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  34  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/745/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia zasad taryfowych, 
cen za przejazdy środkami gminnego transportu zbiorowego 
oraz wysokości opłat dodatkowych i opłat manipulacyjnych 

 
z dnia 29 października 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
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20) w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym 
kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk - Sopot spółka                                 
z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku                        
(druk 743); 
 

PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  
Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KPGiM, KSiB opinie pozytywne.  
 
 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  32  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    2 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/746/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym 
kapitale zakładowym spółki Hala Gdańsk - Sopot spółka                                 
z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku                         

 
z dnia 29 października 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
 
 

21) w sprawie zasad ponoszenia odpłatności za pobyt                              
w mieszkaniach wspomaganych, w tym chronionych w Gdańsku 
(druk 747); 

 

MARCIN MĘCZYKOWSKI Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej 
Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KPGiM, KSiB opinie pozytywne.  

 

 Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  33  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/747/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 
mieszkaniach wspomaganych, w tym chronionych w Gdańsku 

 
z dnia 29 października 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
 

22) w sprawie przyjęcia Wieloletniego Ramowego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na lata 
2021-2025 (druk 749 + autopoprawka); 
 

 

IZABELA CHORZELSKA Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KRiPS, KSiB opinie pozytywne.  

 
Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  33  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
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                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/748/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie przyjęcia Wieloletniego Ramowego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na lata 
2021-2025 

 
z dnia 29 października 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
 
 
 

23) w sprawie przyjęcia Szczegółowego Programu Profilaktyki                
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na rok 2021 (druk 750 + 
autopoprawka); 
 

IZABELA CHORZELSKA Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KRiPS, KSiB opinie pozytywne.  
 

Radny ANDRZEJ KOWALCZYS 

Podziękował autorom programu, pani Chorzelskiej i pani Joannie 

Buchholc za tą pracę, niełatwą nad tą polityką społeczną, w czasie 

pandemii szczególnie. Niskie ukłony dla zespołu Rozwoju Społecznego.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  33  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
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                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/749/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie przyjęcia Szczegółowego Programu Profilaktyki                
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Miasta Gdańska na rok 
2021 

 
z dnia 29 października 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
 

24) w sprawie ustalenia miesięcznej kwoty dotacji na działalność 
Centrum Integracji Społecznej w Gdańsku w 2021 roku (druk 751); 
 

IZABELA CHORZELSKA Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KRiPS, KSiB opinie pozytywne.  
 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  33  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/750/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
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w sprawie ustalenia miesięcznej kwoty dotacji na działalność 
Centrum Integracji Społecznej w Gdańsku w 2021 roku 

 
z dnia 29 października 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
 

25) zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie 
przyjęcia Szczegółowego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 
Gminy Miasta Gdańska na rok 2020 (druk 758); 
 

IZABELA CHORZELSKA Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KRiPS, KSiB opinie pozytywne.  
 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  34  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/751/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwałę Rady Miasta Gdańska w sprawie przyjęcia 
Szczegółowego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla 
Gminy Miasta Gdańska na rok 2020 

 
z dnia 29 października 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 
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26) w sprawie przyjęcia "Programu współpracy Miasta Gdańska              
z organizacjami pozarządowymi na rok 2021” (druk 766); 

 
 

IZABELA CHORZELSKA Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KRiPS, KSiB, KSiŁP opinie pozytywne.  
 

Radna JOANNA CABAJ  

Powiedziała, że oczywiście współpraca z organizacjami pozarządowymi 

jest wskazana, ale wskazała, że warto byłoby zrobić raz audyt. Jest wiele 

wspaniałych organizacji, które pięknie wykorzystują przeznaczone 

pieniądze na ich działania.  Jest też sporo wydatków, które są zupełnie 

niepotrzebne, dlatego przy tej uchwale będzie się wstrzymywać. Dodała, 

że Gdańskie Centrum Równego Traktowania to wg. niej bardzo kosztowny 

i niepotrzebny wydatek.     

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  31  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -   3 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/752/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie przyjęcia "Programu współpracy Miasta Gdańska              
z organizacjami pozarządowymi na rok 2021” 

 
z dnia 29 października 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 
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26A) w sprawie przyjęcia Gdańskiego Programu Promocji Zdrowia                            
i Przeciwdziałania  Chorobom Cywilizacyjnym na lata 2021 – 2025                
(druk 771);  
 

IZABELA CHORZELSKA Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    

 
Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KRiPS, KSiB opinie pozytywne.  
 

Głosów w dyskusji nie było. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  34  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/753/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie przyjęcia Gdańskiego Programu Promocji Zdrowia                            
i Przeciwdziałania  Chorobom Cywilizacyjnym na lata                      

2021 – 2025                 
 

z dnia 29 października 2020 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 
 
 

 

27) zmieniająca uchwalę w sprawie przyjęcia "Programu wsparcia 
prokreacji dla mieszkańców miasta Gdańska w latach 2017-2020" 
(druk 770);  
 

IZABELA CHORZELSKA Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Przedstawiła projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.    
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KRiPS, KSiB opinie pozytywne.  
 

Radna JOANNA CABAJ  

Wspomniała o powiązanym z prokreacją programie seksedukacji 

zdrovelove. Dodała, że na pierwszych zajęciach dzieci dowiadują się, że 

mogą współżyć z kim chcą, kiedy chcą, jak chcą, bez względu na wiek. 

Dowiadują się również, jak wykonać chusteczkę do stosunków analnych, 

oralnych. Dodała, że wielu z radnych to już nie bulwersuje, że przechodzą 

do porządku dziennego, sama na coś takiego w gdańskich szkołach 

zgodzić się nie może. Jeśli chodzi o in vitro, wielokrotnie władze miasta 

zamawiają różnego rodzaju badania, np. naukowe dot. obrony terenów 

Westerplatte. Wspomniała, że wielokrotnie sugerowała, żeby podobne 

badania zamówić nt. skutków sztucznego zapłodnienia w Gdańsku. 

Płacone są ogromne pieniądze i nie ma mieszkańcom Gdańska nic więcej 

do powiedzenia prócz tego, ile dzieci się urodziło. Nie można powiedzieć, 

jaki jest ich stan zdrowia, ile jest ciąż mnogich, porodów przedwczesnych, 

ile dzieci się poczęło. Dodała, że znacznie więcej dzieci niż się rodzi, 

umiera w trakcie tej procedury. Dodatkowo, in vitro powoduje 

wyhamowanie rozwoju medycyny w dziedzinie leczenia niepłodności, 

ponieważ sama procedura nie leczy, ona tylko daje efekt spodziewany. 

Nadal problem niepłodności jest nierozwiązany. Podobnie jest z aborcją, 

kiedy jest ona promowana, wyhamowywany jest rozwój leczenia 

prenatalnego. Poprosiła radnych o refleksję.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Po raz kolejny przypomniała radnej, że w programie edukacji seksualnej 

biorą udział tylko ci młodzi ludzie, których rodzice się na to zdecydowali. 

Jest to program dobrowolny i tylko za zgodą rodziców.  

 

Radny KRYSTIAN KŁOS  

Powiedział, że jeżeli pani radna nie chce swoich dzieci wysyłać na takie 

zajęcia, nikt tego nie każe. Wspomniał, że rząd PiS zlikwidował 

finansowanie tej metody, stąd miasto Gdańsk pomaga tym, którzy w ciążę 

zajść nie mogą z różnych przyczyn. Został ogłoszony wielki program 

naprotechnologii, który nie działa. W skali kraju urodziło się z tego 

programu mniej dzieci niż w Gdańsku z programu in vitro, a od jakiegoś 

czasu ministerstwo nie informuje w ogóle o wynikach tego programu,                    

a o jakieś dodatkowe informacje pani radna wnioskuje. Nie jest to tania 

metoda, ale gdyby był program rządowy, nie byłoby takich dylematów. 

Odniósł się też do kwestii edukacji seksualnej, powiedział, że kuratorium, 
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wojewoda czy ministerstwo nie doszukało się zaniedbań w tym programie. 

Dodał, że edukować trzeba młodzież, żeby nie było niechcianych ciąż, 

chorób przenoszonych drogą płciową. Nikt nikogo do niczego nie 

namawia. Podziękowała prezydent za kontynuowanie programu.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Podkreśliła, że procedurze in vitro poddają się pary, które przeszły całą 

ścieżkę medycyny, umożliwiające zajście w ciążę. Nie jest to procedura, 

która wykonuje się, bo ktoś sobie wymyślił, że dla danej pary to jest 

najlepiej. To są pary zdiagnozowane, przeszyły wszystkie możliwe 

badania medyczne i po prostu dla tych par nie ma już w dzisiejszej 

medycynie innych możliwości.  

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA  

Powiedziała, że wypowiedzi radnej Cabaj skupiają się wokół seksu albo in 

vitro. Wspomniała, że naprotechnologia finansowana przez rząd przynosi 

marne efekty. A efektem gdańskiego in vitro jest wielu młodych 

gdańszczan, którzy się urodzili z tego programu. I to powinno cieszyć 

zarówno Koalicję Obywatelską, Wszystko dla Gdańska i Prawo                            

i Sprawiedliwość. Poprosiła o nie wchodzenie z butami w życie tych ludzi, 

którzy dzięki temu programowi dostali największe szczęście w życiu, jakie 

można dostać. Ten program zostanie uchwalony i za każdym razem, jeśli 

będzie szansa go przedłużyć, ma nadzieję, że ten, kto będzie w radzie 

miasta zasiadał, będzie za tym programem głosował.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR 

To, że radni z PIS mają zupełnie inne podejście do in vitro niż rządząca 

Gdańskiem koalicja, to wszyscy wiedzą i ta dyskusja tego nie zmieni. Ta 

dyskusja już się wielokrotnie przez radę miasta przetoczyła, jedni drugich 

nie przekonają do swoich racji. Złożył wniosek o zamknięcie listy mówców.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Poddała wniosek pod głosowanie. Przystąpiono do głosowania.   

 

                                                   za                                      -  19  
                                                   przeciw                             -  11 
                                                   wstrzymało się                 -   3 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 
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Lista mówców została zamknięta.  

 

Radna JOANNA CABAJ  

Zaapelowała, by pieniądze przeznaczone na edukację seksualną też były 

od osób, które chcą dobrowolnie za to płacić, a nie od wszystkich 

mieszkańców miasta Gdańska. Zaapelowała o wstrzymanie finansowania 

programu, jeśli ktoś chce posyłać dzieci na tego typu seks edukację, to 

niech sam sobie za nią zapłaci.  

 

Radna TERESA WASILEWSKA  

Wspomniała, że ta kwestia była poruszana na K. Rodziny i Polityki 

Społecznej, na sesjach też jest to poruszane. Powiedziała, że jeśli radni 

będą chcieli zapoznać się z osądem radnej Cabaj, to ją o to poproszą,               

o dodatkowe lekcje religii, a to wszystko, co pani radna mówi, jest 

wiadome. Wspomniała o opiniach przytaczanych przez radną Cabaj, 

dodała, że one nie są w ogóle wiążące, więc każdy z lekarzy może mieć 

opinię na dany temat. Tak, jak teraz, różni lekarze wypowiadają się na 

temat padnemii, wyrażając swoją opinię. Powiedziała o swojej rozmowie 

z dr Anną Szabunio, pediatrą która przyjmuje setki dzieci, również z in 

vitro. Ani nie są one bardziej chore, ani nie mają szczególnych wad, po 

prostu są statystycznie tak samo chore, jak dzieci, poczęte w sposób 

naturalny. A wręcz przeciwnie, one są nawet jeszcze bardziej zdrowe, bo 

od samego początku ciąży są nadzorowane. Materiał genetyczny jest taki 

sam, więc nie ma możliwości, żeby przy poczęciu in vitro jakieś pojawiły 

się uszkodzenia.  

 

Radny JAN PERUCKI  

Powiedział, że za każdym razem, kiedy pada temat in vitro radni są 

uczestnikami lekcji religii, katechezy, która pani radna jest łaskawa 

udzielać. Dodał, że nie chce takiej lekcji otrzymywać. Wspomniał też                  

o programie naprotechnologii rządowym  latach 2016-2019, 294 ciąże 

udokumentowane w skali kraju a jeśli chodzi o in vitro prowadzony przez 

rząd PO w latach 2013-2016 ponad 22 tys. ciąż.  Wspomniał, że do 

września br. urodziło się 263 dzieci z gdańskiego programu. To 

niesamowity sukces tego programu. Ma nadzieję, że radna Cabaj również 

cieszy się z tych urodzeń.  

 

PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Powiedział, że w poprzedniej kadencji z przewodniczącą Dunajewską                       

i wtedy jeszcze radną Dulkiewicz pracowali w zespole przygotowującym 

ten program i udało się go w zeszłej kadencji wprowadzić w życie. 
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Zacytował wypowiedź jednej z mieszkanek dot. programu in vitro, która 

jest obecnie w 18 tygodniu ciąży. Dziękowała za to wsparcie dla 

mieszkańców. Dodał, że jeżeli komuś względy moralne nie pozwalają na 

stosowanie metody in vitro, to niech jej po prostu nie stosuje. Tak samo              

z edukacją seksualną. Ale żyjmy i pozwólmy żyć innymi nie mówmy, jak 

mają żyć.  

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA  

Powiedziała, że nikt nikogo nie zmusza, radnej Cabaj też nie. Odnośnie 

propozycji radnej Cabaj dot. płacenia za te programy tylko tych, którzy 

chcą w nich uczestniczyć, odniosła się do przykładu religii lub drogi. 

Poprosiła o więcej powagi i znajomości tematu. Zauważyła, że w ramach 

programu można składać wnioski nie tylko odnośnie metody in vitro, ale 

także naprotechnologii, ten program składa się z kilku modułów i in vitro 

jest jednym z tych modułów i należy o tym pamiętać. Żeby dostać się do 

programu in vitro potrzebne są badania lekarskie, niepłodność dotyczy 

zarówno kobiet jak i mężczyzn. Podczas badań bada się stan zdrowia 

mężczyzny i kobiety. Co ważne, ten program dotyczy opieki do 

pierwszego trymestru ciąży, więc nie przewiduje się badań noworodków. 

Dodała, że dzieci urodzone metodą in vitro rodzą się zdrowe.  

 

Radna JOANNA CABAJ  

Sprostowała, że na wczorajszej K. Rodziny i Polityki Społ. przywołała 

wyniki badań naukowych, z jakimi mogą borykać się dzieci wskutek 

sztucznego zapłodnienia. Poprosiła o nie odbieranie jej prawa do głosu.  

 

Radna EMILIA LODZIŃSKA  

Powiedziała, że metoda in vitro ma ok. 35 lat, więc jeśli mowa o opiniach 

sprzed 15-16 lat, to już na ten moment one są stare. Dodała, że nie należy 

wiązać ewentualnych chorób z tym, że jest to zapłodnienie in vitro.  

 

Radny PIOTR GIERSZEWSKI Wiceprzewodniczący Rady Miasta 

Gdańska  

Wspomniał, że mowa jest o budżecie miasta Gdańska i dobru wszystkich 

gdańszczan. Dodał, że zarówno in vitro, jak i naprotechnologia przynoszą 

nie do końca korzystne efekty, ale każde dziecko narodzone jest 

szczęściem dla rodziców, to nie podlega dyskusji. Poprosił o powrót do 

rozmów z 2016 roku, kiedy mówiono o dwóch metodach równoległych. 

Jeśli miasto wspiera tylko in vitro, część mieszkańców zostaje odsunięta 

na bok. Zaapelował o próbę sprawiedliwego traktowania i nie przerzucanie 

się danymi. Żeby był równy dostęp do tych środków publicznych.  
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Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Odpowiedziała, że wydaje się jej, że rządowy program naprotechnologii 

nadal działa i gdańszczanie, ci, którzy nie chcą skorzystać z procedury in 

vitro, mogą się do niego zgłosić. Trudno jednak porównywać skuteczność 

obu programów, bo rządowy program naprotechnologii, na który w dwa 

lata przeznaczono 30 mln zł sprowadził na świat 70 dzieci, to dane z 2018 

roku, ponieważ po opublikowaniu tych danych ministerstwo postanowiło 

ukryć wyniki tego programu i w tej chwili nie podaje danych, jeśli chodzi o 

ilość par i dzieci urodzonych. Ale każdy gdańszczanin może się do tego 

programu zgłosić. Program gdański daje możliwość parom, które nie 

widzą już innej możliwości, a państwo im tej pomocy nie zapewnia.  

 

Radny PIOTR DZIK  

Powiedział, że nie zgadza się z radną Cabaj. Dodał, że przykro, że rząd 

odstąpił od in vitro, po części zgodził się z radnym Gierszewskim, że też 

jakaś cząstka, procentowo, niech będzie też przeznaczona na 

naprotechnologię. Przywołał, że prosił o to też w 2017 roku. Cieszy się, że 

dzieci się rodzą i przychodzą na świat.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Odniósł się do wymiany poglądów między radną Dunajewską a Cabaj                       

i poprosił o nie czynienie wycieczek osobistych.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  

Zauważył, że program in vitro jest sprzeczny z nauką kościoła 

katolickiego, dlatego ze względów religijnych nie może poprzeć tego 

programu.  

 

PIOTR BORAWSKI Zastępca Prezydenta Miasta Gdańska  

Odniósł się do koncyliacyjnej wypowiedzi radnego Gierszewskiego. 

Wspomniał, że samorząd nie powinien finansować ani naprotechnologii 

ani in vitro, to powinny być zadania rządu. Walka z leczeniem niepłodności 

powinna być zadaniem rządowym i tak było w latach 2013-2016. Rząd 

zjednoczonej prawicy zdecydował, że z powodów ideologicznych nie 

będzie dofinansowania metody in vitro. To była decyzja polityczna, 

ideologiczna tego rządu. I w związku z tym, na prośbę bardzo wielu 

mieszkańców, samorząd wszedł w rolę rządu i powiedział, że nie zgadza 

się z tezą, że jakaś część tych środków powinna być przeznaczona na 

naprotechnologię. Dodał, że powinien być dostęp ze środków 

państwowych zarówno do obu możliwości i wtedy samorząd nie powinien 

przyjmować tej roli. W związku z tym, że jest ideologicznie inaczej, 
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samorząd finansuje metodę in vitro, bo o to proszą mieszkańcy i są z tego 

olbrzymie efekty. Taki był sens wykładania środków budżetowych, żeby 

finansować ten projekt.  

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA  

Powiedziała, że miasto nie może dokładać do programu, który już jest 

finansowany centralnie. Tak było mówione na komisjach. Poprosiła 

dyrektor Chorzelską albo kogoś z WRS o potwierdzenie, albo teraz albo 

w razie braku obecności na sesji, na piśmie.  

 

IZABELA CHORZELSKA Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 
Społecznego 
Odpowiedziała, że jeśli chodzi o finansowanie zadań przez gminę, które 

są finansowane już przez NFZ, a do takiego należy obecnie leczenie 

naprotechnologii, samorząd tylko wówczas może finansować takie 

zadanie, o ile środki z NFZ przeznaczone, są niewystarczające. Natomiast 

nie może być to na zasadzie powiedzenie, że wydaje się, ze nie są 

wystarczające, powinien być jasny komunikat z NFZ. Co do 

dotychczasowego okresu realizowania programu wsparcia prokreacji               

w mieście Gdańsku, ani razu takiej informacji nie uzyskano. Dodała, że 

była udzielana informacja w trybie interpelacji i w trybie dostępu do 

informacji publicznej, właśnie na takie pytane. Tylko i wyłącznie samorząd 

może podjąć się finansowania, o ile wyczerpane są procedury w ramach 

NFZ.  

 

Radna JOANNA CABAJ  

Powiedziała, że finansowanie rządowe naprotechnologii, to, o czym radni 

mówią, jest to nieprawda. Poprosiła  rzetelne źródła informacji, o których 

mówiła przewodnicząca Owczarczak, że rząd dane ukrywa. Zwróciła 

radnym uwagę, że są hipokrytami, bo z jednej strony domagają się 

wyników aktualnych badań, z drugiej strony, blokując możliwość 

wykonania takich badań, ponieważ jeżeli nie będzie się żądać od kliniki, 

której daje się pieniądze na tego typu procedury, nie będzie się żądać 

prowadzenia rzetelnej statystyki, to nigdy nie dowiemy się na temat 

wyników badań skutków wprowadzenia takich procedur. Poprosiła o nie 

wkładanie w jej usta własnych, wyimaginowanych stwierdzeń, które się 

rodzą w radnych głowach, ponieważ zacznie wyciągać z tego 

konsekwencje, bo nigdy w swoich wypowiedziach nie wyrażała się 

negatywnie o dzieciach żadnych, więc poprosiła o pilnowanie swojego 

języka. A przedstawiane przez nią wypowiedzi wynikają włącznie z troski 

o zdrowie i życie poczętych dzieci.  
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Na tym wyczerpano listę mówców. Przewodnicząca przeszła do 

głosowania.  

 

                                                   za                                      -  20  
                                                   przeciw                             -    9 
                                                   wstrzymało się                 -    2 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/754/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

zmieniająca uchwalę w sprawie przyjęcia "Programu wsparcia 
prokreacji dla mieszkańców miasta Gdańska w latach 2017-

2020" 
 

z dnia 29 października 2020 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 
 
 

 

28) w sprawie upoważnienia dyrektorów jednostek oświatowych 
Gminy Miasta Gdańska do załatwiania indywidualnych spraw                     
z zakresu administracji publicznej (druk 746); 

 

GRZEGORZ KRYGER Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju 

Społecznego 

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KE opinia pozytywna. 

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.   

 

                                                   za                                      -  32  
                                                   przeciw                             -    0 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
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                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/755/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie upoważnienia dyrektorów jednostek oświatowych 
Gminy Miasta Gdańska do załatwiania indywidualnych spraw                     

z zakresu administracji publicznej 
 

z dnia 29 października 2020 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 
 

29) apel w sprawie podjęcia nadzwyczajnych działań na rzecz 
bezpiecznego poruszania się po Gdańsku w czasie pandemii 
COVID-19 (druk 742); 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

KZR – wniosek o zdjęcie z porządku obrad i skierowanie z powrotem do 

komisji. Opinia prezydenta nie wpłynęła.  

 

Radna ANNA GOLĘDZINOWSKA  

Powiedziała, że w dniu 27 października odbyło się posiedzenie, którego 

pkt długo dyskutowanym był projekt obywatelski uchwały. Wziął w nim 

udział przedstawiciel projektodawców, jednostek miejskich, przede 

wszystkim GZDiZ oraz Referatu ds. Elektromobilności Aktywnej. 

Podziękowała za dyskusję. W jej wyniku członkowie komisji doszli do 

wniosku, że potrzeba jeszcze uporządkowania danych i poszerzenia 

wiedzy, dlatego zwrócono się do pani prezydent z wnioskiem o udzielenie 

informacji dot. propozycji zawartych w projekcie obywatelskim w zakresie 

możliwości realizacji technicznej horyzontu czasowego tych propozycji 

oraz skutków finansowych, ale również, ponieważ wnioskodawcy 

podkreślali, że nie jest to katalog zamknięty, informacje, czy w tym 

momencie są przygotowywane przez miasto jakieś założenia wpisujące 

się w charakter uchwały, których można się w najbliższym czasie 

spodziewać. W związku z tym, poprosiła w imieniu komisji, poprosiła 

radnych o zdjęcie z porządku obrad na tym posiedzeniu tego projektu 
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uchwały i ponowne rozpatrzenie KZR, w momencie, kiedy będzie ten 

pakiet informacji.  

 

Przewodnicząca poprosiła o przedstawienie w imieniu wnioskodawców 

projekt uchwały.  

 

TOMASZ LARCZYŃSKI – przedstawiciel wnioskodawców  

Przedstawił projekt wraz z uzasadnieniem.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR 

Wyraził w imieniu klubu KO wyrazy przychylności i życzliwości wobec tej 

uchwały. Kierunek tej uchwały jest kierunkiem, z którym KO się w całości 

zgadza, pozostaje kwestia przepracowania tych konkretnych lokalizacji, 

są załączniki, które wskazują konkretne pomysły do zrealizowania. Te 

poszczególne lokalizacje wymagają dogłębnego zbadania. Będą 

kontynuowane prace nad tą uchwałą i będzie robione wszystko, żeby 

zmiany, które są możliwe i realne do przeprowadzenia, pomogły pieszym 

i rowerzystom, żeby je wdrażać. Ma nadzieję, że w toku prac 

wnioskodawcy będą chcieli dalej współpracować przy wdrażaniu tych 

pomysłów, które będzie można wdrożyć. Z tych względów popiera 

wniosek złożony przez KZR.   

 

Radny JAN PERUCKI  

Zgodził się z głosem radnego Śpiewaka-Dowbora. Dodał, że cieszy go 

również poparcie gdańszczan podpisujących projekt uchwały. Zwrócił 

uwagę, żeby poszczególne rady dzielnic poszczególne pomysły, które 

padły w załączniku do proponowanego projektu uchwały, były 

przekonsultowane, przepracowane z radnymi dzielnic, a także urząd, 

szerzej, pod kątem realizacyjnym już GZDiZ miał również taką możliwość, 

żeby wspomniane lokalizacje przeprowadzić. Wyraził nadzieję, że razem 

z panem Larczyńskim, przedstawicielem wnioskodawcy, będą nadal 

współpracować a już na następnej sesji, ten projekt w jakimś kształcie 

będzie przegłosowany.  

 

Więcej głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała pod 

głosowanie wniosek o zdjęcie z porządku obrad i odesłanie do K. 

Zrównoważonego Rozwoju.  

 

                                                   za                                      -  25  
                                                   przeciw                             -    7 
                                                   wstrzymało się                 -    1 
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                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Druk 742 został odesłany do komisji, do dalszych prac. Jak będzie opinia 

prezydenta, komisja będzie gotowa, druk wróci pod obrady na kolejną 

sesję.  

 

30)  w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zniesienia 
odpłatności za usługi przewozowe środkami lokalnego transportu 
zbiorowego (druk 775);    

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

 

                                                   za                                      -  22  
                                                   przeciw                             -  10 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/756/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej zniesienia 
odpłatności za usługi przewozowe środkami lokalnego 

transportu zbiorowego 
 

z dnia 29 października 2020 r. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 
 

31) w sprawie rozpatrzenie skargi na działania dyrektora Szkoły 
Podstawowej nr 43 w Gdańsku (druk 776);  
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Radny ANDRZEJ SKIBA  

Przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Głosów w dyskusji nie było. Przewodnicząca poddała projekt pod 

głosowanie.  

                                                   za                                      -  30  
                                                   przeciw                             -    1 
                                                   wstrzymało się                 -    3 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Uchwałę Nr XXIX/757/20 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie rozpatrzenie skargi na działania dyrektora Szkoły 
Podstawowej nr 43 w Gdańsku 

 
z dnia 29 października 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu. 

 

4A. Oświadczenie w sprawie aktualnej sytuacji w Polsce związanej                       
z protestami kobiet. 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Przedstawiła projekt oświadczenia wraz z uzasadnieniem.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  

Odniósł się, do jego zdaniem, skandalizującej treści oświadczenia, 

ogólności, w szczegółach zawiera wiele merytorycznych błędów, jak np. 

to, że to orzeczenie zostało przeprowadzone bez konsultacji społecznej                    

i bez debaty parlamentarnej. Druga sprawa, że jest w nim przytoczona 

podstawa o planowaniu rodziny i płodu ludzkiego i warunkach 

dopuszczalności przerywania ciąży a ta ustawa nie była przedmiotem 

orzekania Trybunału Konstytucyjnego. W dalszej treści są insynuacje                    

o rządzących, o tym, że sprowokowali wyjście kobiet na ulicę. Powiedział, 

że władze Gdańska zagrzewają do protestów, na portalu gdansk.pl można 
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znaleźć informacje, kiedy i gdzie się one odbędą, odniósł się też do wieku 

protestujących. Wskazał też, na pojawiające się tam jego zdaniem błędy 

merytoryczne, insynuujące niejako złe procedowanie Trybunału. Dodał, że 

jako radni miasta Gdańska, nie powinni takiego oświadczenia 

przyjmować.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Odpowiedziała, że wszyscy zdają sobie sprawę, że Trybunał 

Konstytucyjny podejmuje decyzje nie zasięgając zdania opinii publicznej. 

W oświadczeniu chodzi o to, że ta sprawa została specjalnie 

rozstrzygnięta przez Trybunał Konstytucyjny aby partia rządząca nie 

musiała tego tematu rozstrzygać w parlamencie. Jeżeli PiS chciałoby się 

zajmować problemem ograniczania możliwości przerywania ciąży, min. 

Ze względu na ciężkie uszkodzenie płodu, to powinno to zrobić, 

przeprowadzając dyskusję i dopuszczając opinię publiczną do tej dyskusji, 

prowadzić taką dyskusję w parlamencie, który jest po to żeby się 

zajmować stanowieniem prawa. Ponieważ partii rządzącej i prezesowi 

Kaczyńskiemu zabrakło odwagi, żeby to zrobić przez parlament, bo 

wiedział, jaka będzie reakcja opinii publicznej, przypomniała, że blisko 

80% Polek i Polaków jest za utrzymaniem obowiązujących przepisów                   

w tej kwestii, prezes Kaczyński postanowił zrobić to rękoma zależnego od 

niego Trybunały Konstytucyjnego. I tego dotyczy to oświadczenie.  

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Powiedział, że to, na co wskazał przewodniczący Koralewski, to tylko 

niektóre z elementów, dla których radni PiS nie mogą poprzeć 

oświadczenia. Zostało ono stworzone nie po to by pokazać wsparcie dla 

protestujących, ale żeby wykorzystać politycznie temat. Odniósł się do 

cytowanych przez prezydent Dulkiewicz słów papieża Franciszka na 

początku sesji. Wspomniał też o wywiadzie prezydent Dulkiewicz 

udzielonym Dziennikowi Bałtyckiemu. Wymienił kilka poglądów papieża, 

min., że aborcja nie jest dopuszczalna. Zwrócił się do radnego Śpiewaka 

– Dowbora o przeczytanie wyroku Trybunału Konstytucyjnego z dnia                         

3 grudnia 2015 roku K34/15. Poprosił prezydent i radnych aby dzisiaj 

protesty, w jaki sposób one wyglądają, nie służą powstrzymaniu pandemii 

koronawirusa. Służą temu, żeby epidemia trwała jak najdłużej.  

 

Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI  

Oświadczył, że nie może zgodzić się z insynuacjami przewodniczącej, bo 

wytoczyła wielkiego kalibru argumenty, które określił jako insynuacje.  
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Radna JOANNA CABAJ  

Odniosła się do słów z oświadczenia, mówiących o wątpliwym powołaniu 

Trybunału Konstytucyjnego. Powiedziała, że jeśli są jakieś wątpliwości, 

powinny być one zgłoszone do odpowiedniego organu, który by to zbadał. 

Dodała, że debata parlamentarna się odbyła, ponieważ oglądała ją, trwała 

cały dzień. Odniosła się też do cytatu , który padł z ust pani prezydent: „zło 

dobrem zwyciężaj”.  

 

Radny JAN PERUCKI  

Poprosił protestujących, że jeśli podejmują tę trudną decyzję o protestach, 

to żeby w możliwie najbezpieczniejszych warunkach te protesty 

przebiegały oraz w sposób pokojowy. Wspomniał o Trybunale 

Konstytucyjnym, przerywaniu ciąży. Powiedział, że partia rządząca 

wykorzystuje Trybunał, by w tych trudnych okolicznościach 

okołocovidowych wywołać wojnę światopoglądową. Przywołał orzeczenie 

Trybunału. Dodał, że solidaryzuje się z protestującymi kobietami                                

i mężczyznami.    

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA  

Odniosła się do wypowiedzi radnej Cabaj.  

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR  

Wspomniał o orzeczeniu wspomnianym przez radnego Majewskiego. 

Odpowiadając radnej Cabaj powiedział, że PiS zrobiło taki bajzel prawny, 

że już nie wiadomo, komu zgłosić nieprawidłowości.   

 

Radna TERESA WASILEWSKA  

Zgłosiła wniosek o zamknięcie listy mówców, bo nie ma tu nad czym 

dyskutować.  

 

Przeprowadziła głosowanie w sprawie zamknięcia listy mówców: 

                                                   za                                      -  20  
                                                   przeciw                             -  10 
                                                   wstrzymało się                 -    3 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Lista została zamknięta  

 

Radna JOANNA CABAJ  
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Powiedział o skutkach manifestacji, wzroście zachorowań, dewastacji ulic, 

kościołów i małej architektury w Gdańsku, wulgaryzmy i nawoływanie do 

przestępstw, blokowanie ulic.  

 

Radny ŁUKASZ BEJM  

Powiedział, że ma wrażenie, że to właśnie PiS podjudza protesty i to 

zachowanie doprowadzi do eskalacji konfliktu.  

 

Radny WOJCIECH BŁASZKOWSKI  

Powiedział, że apel powinien być przyjęty, w odpowiedzialności za 

sytuację w mieście i nie tylko, jednogłośnie. Dodał, że nie jest to protest 

za aborcją, jest to karygodne uproszczenie. Wspomniał, że obecna władza 

doprowadziła gospodarkę do ruiny, do granic możliwości, nie 

skumulowano żadnych rezerw finansowych.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Powiedział, że KO i WdG dysponują w Radzie Miasta taką większością, 

że największe absurdy można swobodnie przegłosować. Historia                             

i sumienie tego typu rzeczy ocenią. Zauważył, że część zapisów                                

w oświadczeniu jest nieprawdziwa. Wskazał na cynizm, powoływanie się                   

w dokumentacji na śp. prezydenta Lecha Kaczyńskiego, któremu radni 

odmawiali nawet ulicy w Gdańsku. Dodał, że chciałby, aby prof. Lech 

Kaczyński był autorytetem dla radnych w wielu innych kwestiach, 

odnośnie np. rządów PO z poprzednich 8 lat.   

 

Radny CEZARY ŚPIEWAK – DOWBÓR 

Odpowiedział, że dla niego prof. Lech Kaczyński nie był wybitnym 

autorytetem, natomiast te słowa prof. Lecha Kaczyńskiego powinny 

radnym PiS przypomnieć, żeby się opamiętali. Dodał, że specjalnie został 

wywołany taki chaos prawny, żeby nie było kompletnie było wiadomo, kto 

może w Trybunale Konstytucyjnym orzekać, kto nie, kto ma teraz 

rozstrzygnąć, kto tam może zasiadać, kto nie ma rozstrzygnąć. Poprosił     

o uważanie na siebie podczas protestów.   

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  

Podziękowała tym radnym z KO i WdG, którzy nie zamykają oczu na 

rzeczywistość, widzą, co się dzieje, nie tylko w naszym mieście. Dodała, 

że Rada Miasta to takie miejsce, taki przejaw życia społecznego, życia 

publicznego, w którym oczekują podejrzewa, mieszkańcy, że będą radni 

reagować, zabierać stanowisko, dawać głos, w sytuacjach, w których złe 

rzeczy dzieją się w rzeczywistości. Podziękowała za oświadczenie. 
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Poprosiła o zastosowanie zasad elementarnej logiki, która polega na tym, 

żeby odróżniać skutek od przyczyny. To orzeczenie Trybunału 

Konstytucyjnego wywołało burzę. Wspomniała o hordach mężczyzn 

atakujących protestujące kobiety. Raz jeszcze powtórzyła, że nie 

pochwala agresji, siły, niszczenie mienia, także kościelnego i nie ma na to 

żadnego usprawiedliwienia. Tylko dziś gra toczy się o bardzo ważną 

stawkę, ludzie mają dość, zabierania wolności kawałek po kawałku, 

ograniczania ich prawa, chaosu prawnego, a przede wszystkim 

nieudolności w trosce o nasze życie i zdrowie w walce z epidemią                                  

i z kryzysem ekonomicznym. To są dzisiaj najważniejsze tematy, rząd nie 

robi w tej sprawie nic albo prawie nic, jest to tylko zasłona dymną. Ludzie 

mają tego dość i trudno się dziwić, że wyszli na ulice. Poprosiła radnych         

o bycie tymi, którzy tonują nastroje a nie je podgrzewają.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Podziękowała pani prezydent za te niezwykle ważne słowa, do których 

przyłączają się wszyscy z dwóch klubów, które są inicjatorami tego 

oświadczenia.  

 

Lista mówców została wyczerpana, przewodniczącą przeszła do 

głosowania.  

 

                                                   za                                      -  22  
                                                   przeciw                             -  11 
                                                   wstrzymało się                 -    0 
 
                                                    Rada Miasta Gdańska  
                                                    w głosowaniu p r z y j ę ł a 

 

Oświadczenie 
 

Rady Miasta Gdańska  
  

w sprawie w sprawie aktualnej sytuacji w Polsce związanej                       
z protestami kobiet 

 
z dnia 29 października 2020 r. 

 
Uchwała stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu. 
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PUNKT  5 

WNIOSKI, OŚWIADCZENIA OSOBISTE 

 
 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Oświadczył i poprosił władze miasta o terminowe odpowiedzi na 

interpelacje, kierowane do władz miasta. Zgodnie z prawem, jest na to 14 

dni, a tak się składa, że w temacie Gdańskich Nieruchomości pojawiają 

się znaczące opóźnienia, także poziom merytoryczny i poziom odpowiedzi 

na pytania pozostawia wiele do życzenia. Podał przykład 2 interpelacji dot. 

covidu w Gdańskich Nieruchomościach i sytuacji związanej z jednym                    

z podwórek w centrum Gdańska. Zwrócił się o odpowiadanie zgodnie                      

z terminami i w sposób zgodny z prawem.  

 

Radna JOANNA CABAJ 

Powiedziała, że miała obiecaną na komisji pilną odpowiedź, miała być 

tego samego dnia, najpóźniej kolejnego dnia. Chciałaby zapytać 

ponownie i prosić o odpowiedź, czy ktoś z władz miasta przeglądał filmy, 

które mają być wyświetlane dzieciom i młodzieży na festiwalu filmów Kino 

w trampkach, na który władze miasta wydały 100 000 zł. Czy ktoś podjął 

się oceny merytorycznej tych filmów? Dodała, że oglądała fragmenty tych 

filmów, są one okropne, drastyczne, z pewnością nie powinny oglądać ich 

dzieci.  

 

ALEKSANDRA DULKIEWICZ Prezydent Miasta Gdańska  

Odpowiedziała, że dzisiaj podpisywała odpowiedź na interpelację pani 

radnej Cabaj, więc w terminie odpowiedź będzie. Odpowiedziała, że tryb 

konkursowy, komisja, przeznaczane są środki zgodnie z ofertami, które 

składane, ale nikt w mieście Gdańsku nie będzie cenzurował filmów. 

Dodała, że miasto Gdańsk wspiera kulturę, dostęp do kultury, także dzieci 

i młodzieży, i to, że filmy są różne, to tylko powoduje, że młodzież będzie 

miała bardziej szerokie horyzonty.   

 

Radna BEATA DUNAJEWSKA  

Wspomniała, że ta kwestia była poruszana przez radną na komisji, 

dodatkowo powiedziała, że dyrektor Frydrych była obecna na komisji                             

i wystarczyło ja o to zapytać. Przekazała, że obiecane spotkanie w sprawie 

planów zagospodarowania przestrzennego w św. Wojciechu zostało 

wstępnie wyznaczone na 4 listopada o 14:00. Głównym jego 
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organizatorem będzie prezydent Grzelak, zaproszony został też radny 

Skiba, Jaroszewicz, te osoby, które były tematem zainteresowane, zostały 

doproszone. Dodała, że będzie brać udział w spotkaniu razem z radnym 

Śpiewakiem-Dowborem.    

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Wobec pojawiającej się dużej ilości zgłoszeń ad vocem, przypomniała, na 

czym takie zgłoszenie polega, że dotyczy wypowiedzi, jednego radnego 

bądź jednej radnej, w której padło nazwisko innego radnego lub innej 

radnej  i wówczas ten inny radny bądź inna radna może użyć tej formuły 

ad vocem. To nie oznacza, że głos będzie udzielony przyspieszony, bo to 

nie jest tak, że poza kolejką będzie używany. Poprosiła o używanie tego 

wtedy, kiedy faktycznie wzajemnie z nazwiska się do jakichś argumentów 

wzywają, żeby nie było, że wszyscy mówią ad vocem tylko po to, żeby 

mieć głos w dyskusji. Radna Dunajewska miała swoje oświadczenie, 

przyjmując, że mamy jakąś zachowaną kolejkę, pani radna Cabaj.  

 

Radna JOANNA CABAJ 

Powiedziała, że jej interpelacja dotyczyła nieprawidłowości w publikacji 

wydatków dotyczących Kina w trampkach, a na komisji zadawała zupełnie 

inne pytania, na które obiecane było, że będzie odpowiedź w trybie pilnym, 

odpowiedzi nie otrzymała. Dodała, że wie, że wszelkie zapytania radnych 

PiS są zbywane na jak długi termin się da. Odniosła się do odpowiedzi 

prezydent Dulkiewicz, że filmy, które pokazują przemoc, deprawację, 

burzą wszelkie autorytety, to nie są filmy, które rozszerzają horyzonty, 

takich filmów się dzieciom nie pokazuje.  

 

Radny ANDRZEJ SKIBA  

Podziękował za zaproszenie w temacie miejscowego planu dla św. 

Wojciecha, wyraził nadzieję, że uda się coś wspólnie w tym temacie 

zrobić. Dodał, że dnia 4 listopada ma w tym czasie zajęcia ze studentami, 

do spotkania dołączy z pewnym opóźnieniem. Poprosił też o zaproszenie 

do spotkania radnego Majewskiego.  

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Poprosiła o odmeldowanie się na liście obecności.   

 

Radny PRZEMYSŁAW MAJEWSKI  

Poprosił o przesłanie zaproszenia dot. planów na św. Wojciechu.  
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PUNKT   6 

 

ZAKOŃCZENIE OBRAD 

 

Radna AGNIESZKA OWCZARCZAK - Przewodnicząca RMG 

Wspomniała o problemach technicznych radnych Rabendy, Kowalczysa                 

i Lodzińskiej. Podziękowała za sprawną sesję, życzyła zdrowia.  

  

 

Obrady zakończono o godzinie 12:47. 

Przewodnicząca 
Rady Miasta Gdańska 

 
 

Agnieszka Owczarczak 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
starszy inspektor BRMG  
Anna Ferlin 
 

 

 

 

 


